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REFERAT 

MØDE I HANDICAPRÅDET 

Mandag d.9. december 2024 kl.09.00-12.00 

Sted: Rådhuset, Parkvej 37, Lokale Marken 
 

Deltagere: 

Fra danske Handicaporganisationer: 

• Kenneth Vedel 

• Bent Munch 

• Birthe Friis 

• Jackie Lehmann Hansen  

• Annette Steen 

Fra den kommunale administration: 

• Centerchef Bodil Pedersen 

• Chefkonsulent Frederik Cordes  

• Pædagogisk leder Susan Rasmussen (Afbud) 

Fra byrådet: 

• Bente Lerche-Thomsen (Ø) 

• Laura Ljung (L) (Afbud) 

Sekretær: 

• Ledelseskonsulent Sebastian Bohr 

Gæster: 

• Chefkonsulent Lisa Ammitzbøll 

• Projektleder Tanja Beckmann Sørensen  

• Projektleder Peter Kapiczynski Nielsen 

• Projektleder Anna Katrine Damgaard Lehmann, Bastebrohuset. 

• Kurt Lorentzen fra Guldborgsund Sports- & Idrætsråd 

• Chris McKay fra Folkeoplysningsudvalget 
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1. Godkendelse af dagsorden. 

• Punkter til eventuelt. 

 

2. Byggeprojekter på havnen i Nykøbing Falster – kl.09.00-10.00 

 

Sagsfremstilling: 

 

Projektlederne for de tre byggerier på havnen i Nykøbing Falster deltager med 

henblik på at afsøge mulighederne for at opstarte et samarbejde med 

Handicaprådet.  

 

• Projektleder Peter Kapiczynski Nielsen, Helhedsplanen for Nykøbing F. Havn.  

• Projektleder Tanja Beckmann Sørensen, Markedshallen.  

• Chefkonsulent Lisa Ammitzbøll, Rådhuset. 

• Projektleder Anna Katrine Damgaard Lehmann, Bastebrohuset. 

 

Drøftelse: 

 

• Havneplanen:  

o Blev vedtaget i 2021. 

o Skal skabe forbindelsen mellem midtbyen og sundet. 

o Ønske om cykelbro mellem Lolland og Falster, og etablering af grønt 

område mellem bygningerne i den nordlige og sydlige del af havnen. 

o Ønske om opførelse af boliger, der bliver sikret mod højvande. 

o Der bliver etableret nye parkeringspladser. 

 

• Markedshallen: 

o Bliver drevet frivilligt af ”Foreningen Markedshallen”, støttes af 

Guldborgsund Kommune. 

o Der er et særligt fokus på mangfoldighed og fællesskaber i projektet, 

hvor foreningens mission er: ’Vi dyrker og styrker det fælles vi’. 

o Projektet skal være bæredygtigt både økonomisk, klimamæssigt og 

socialt. 

o Fokus på at skabe tryghed både i hallen og området. 

o Handicaprådet er velkommen til at komme ned og se bygningen, der 

fremstår meget rå lige nu. 

 

• Nyt Rådhus: 

o Bygningen bliver på 7500 kvadratmeter med i alt 5 etager. 

o Rådhuset skal udstråle et værdigt og professionelt møde med 

borgerne. 

o Bygningen skal understøtte det tværgående arbejde. 

o Det bliver en aktivitetsbaseret indretning med områder, der 

understøtter forskellige aktiviteter. Fx fordybelse, borgersamtaler, 

projektarbejde. 
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o Huset indrettes med faciliteter til de aktiviteter som en arbejdsdag 

består af. 

o Der aftales ”leveregler” for adfærden i de forskellige områder og rum. 

o Bygningen kommer til at kunne rumme organisationsforandringer. 

o Huset skal byde alle borgere velkommen. 

o Indflytning i 2028. 

 

• Bastebrohuset: 

o Kulturhuset bliver placeret centralt på havnekajen, hvor cykelbroen 

kommer til at gå ud fra Falstersiden. 
o Huset skal rumme Museum Lolland Falster, Biblioteket, 

Billedkunstskolen Billedskolen, Frivillighedscenteret Guldborgsund 

Frivilligcenter og Byrådssal. 
o Vision og Mission  

 

 

3. Synliggørelse af fællesskaber og aktiviteter i Guldborgsund Kommune – 

kl.10.00-10.45 

 

Sagsfremstilling: 

 

Chris McKay fra Folkeoplysningsudvalget og Kurt Lorentzen fra Guldborgsund 

Sports- & Idrætsråd kommer og orienterer om deres arbejde, herunder hvad de 

hver især kan bidrage med i forhold til fællesskaber og aktiviteter for borgerne, 

med særligt fokus på borgere med handicap, funktionsnedsættelser, 

udviklingsforstyrrelser - fysiske som psykiske. 

 

Drøftelse: 

 

• Aftenskolerne/Fora-Fritid: 

o Fokus på den del af befolkningen, der har funktionsnedsættelser og at 

der er adgang og tilgængelighed for alle. 

o Der skal være aktiviteter særligt egnede til handicappede. 

o Handicappede har førsteprioritet til lokaler, der er indrettet 

handicapvenlige. 

o Fora-Fritid bidrager til selv at små hold kan gennemføres. 

o Der findes ikke mange foreninger, der kun er for handicappede, men 

der skal være tilbud og hold for personer på tværs af foreningerne 

med særlige behov.  

o Foreninger skal have hensyntagende hold. 

o Socialsport.dk er en hjemmeside, hvor klubber selv kan melde ind 

med hold, der er egnede for handicappede. 

o Drøftelse af Ledsagerkortet (fås hos DH). 

o Fora-Fritid vil gerne invitere Handicaprådet ud at se aktivitetshuset på 

Merkurs Plads. 
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Jurist Lene Elisabeth deltager næste gang og fremlægger de lovgivningsmæssige 

regler og rammer for Ledsagerkortet. 

Guldborgsund Sports og Idrætsråd (GSIR): 

o Kurt Lorentzen sidder i GSIR på NFH´s (Nykøbing F. Håndbold Klub) 

mandat, der også har aktiviteter for handicappede. Der er ca. 60 

medlemmer med handicap, fordelt med 28 voksne deltagere og 32 

børn og unge. 

o GSIR deltager i kontaktråd for forskellige idrætsfaciliteter. 

o GSIR deltager i diverse følgegrupper for bl.a. Bøtøskoven. 

o GSIR er talerør til kommunen ved at have indsigt og overblik over, 

hvad der foregår i og omkring medlemsforeningerne. 

o Handicaprådet er velkommen til at henvende sig til GSIR, hvis man har 

spørgsmål til vores aktiviteter. 

o Link til GSIR’s hjemmeside  

 

4. Hjælpemiddellovgivningen og flytning i forhold til boligændringer og hjælp 

til flytningen. V. Jurist Lene Larsen – 10 minutter 

Sagsfremstilling: 

Ved handicaprådsmødet i oktober orienterede Centerchef Bodil Pedersen om 

reglerne for handicapindretning af egen bolig, samt hvad man gør, hvis man vil 

flytte til en ny bolig i kommunen eller til en anden kommune. (Se referat fra mødet 

i dette link). 

Til dagens møde gives en tilbagemelding på følgende: 

• Reglerne vedrørende økonomien - Hvem betaler, når borger flytter fra en 

kommune til en anden og der søges boligændring?  

• Tab i forbindelse med fraflytning af bolig, der er ombygget og der er taget 

pant i huset? Hvem står med tabet, hvis boligen ikke sælges til vurderingen? 

Orientering: 

• Flytning:  

o Kommunen man bor i, er forpligtiget til at yde hjælp ved flytning.  

o Hvis man flytter undervejs, overgår ansvaret til den nye kommune. 

o Kommunen kan yde hjælp til ny bolig i de ganske særlige tilfælde, 

hvor det vurderes, at hjælp til boligindretning af nuværende bolig ikke 

er tilstrækkelig.   

• Tab:  

o Der kan kun tages pant i boligen, hvis boligændringen forøger 

værdien af boligen. Fx en tilbygning, nyt badeværelse.  

 

 

 

https://guldborgsund-my.sharepoint.com/personal/sers_guldborgsund_dk/Documents/Skrivebord/Handicapr%C3%A5det/Dagsordener,%20bilag%20og%20referater%202024/9.%20december%202024/Link%20til%20GSIR%E2%80%99s%20hjemmeside?xsdata=MDV8MDJ8c2Vyc0BndWxkYm9yZ3N1bmQuZGt8M2U5MzcwY2IxM2NkNDA5MTFiN2YwOGRkMWY2MWI1NjR8MjM3YmI5Y2Q5MjVjNDFmY2FhM2I3MTM5NWQwYWI5N2J8MHwwfDYzODcwMTIyNjcxMzQ5OTQ2OHxVbmtub3dufFRXRnBiR1pzYjNkOGV5SkZiWEIwZVUxaGNHa2lPblJ5ZFdVc0lsWWlPaUl3TGpBdU1EQXdNQ0lzSWxBaU9pSlhhVzR6TWlJc0lrRk9Jam9pVFdGcGJDSXNJbGRVSWpveWZRPT18MHx8fA%3d%3d&sdata=a3lyUWJZTVNmWWZsRGxLcmVuOFdOWmE4LzZ5aGt4UU9ZNUVHaTA1RnVHYz0%3d
https://www.guldborgsund.dk/media/trelptyh/referat-moede-i-handicapraadet-28-oktober-2024.pdf
https://www.guldborgsund.dk/media/trelptyh/referat-moede-i-handicapraadet-28-oktober-2024.pdf
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5. Orienteringspunkter fra Socialudvalget v. Centerchef Bodil Pedersen – 10 

minutter 

Sagsfremstilling: 

Nedenstående to sager har været behandlet i Socialudvalget og sendes til 

orientering i Handicaprådet. 

• Orienteringssag: Hjemløsetælling. Sag 116 vedrørende hjemløsetælling. Se 

også bilag i dette link.  

 

• Orienteringssag: Magtanvendelse. Sag 117 vedrørende magtanvendelse. Se 

også bilag i dette link. 

 

Orientering: 

• Hjemløsetælling – supplerende: 

o Bodil Pedersen følger op med Leder af Udsatte & Rusmidler, Martin 

Lohse, vedr. spørgsmål til udviklingen på hjemløseområdet til kommende 

møde i handicaprådet.  

 

• Magtanvendelse – supplerende:  

o Der arbejdes med afbureaukratisering.  

o Der er kommet nye typer af magtanvendelse fx midlertidig fratagelse af 

borgernes mobiltelefoner. 

o Der er etableret en arbejdsgruppe i Social Service, hvis formål bl.a. er: 

▪ Opfølgning på magtanvendelserne.  

▪ Styrkelse af medarbejdernes viden om magtanvendelse. 

▪ Pædagogisk læring fra den enkelte episode.  

 

6. Handleplan for Handicapområdet – 10 minutter 

Sagsfremstilling: 

Handicaprådet er ved at formulere en handleplan for handicapområdet i 

Guldborgsund Kommune. Der er planlagt et 3 timers temamøde d.17. december 

kl.09.00-12.00, hvor vi gennemgår strukturen, overskrifter og formulerer 

indholdet.  

Til dagens møde gennemgås: 

• Handicaprådets ønsker til overskrifter 

• Administrationen præsenterer en skitse 

Drøftelse: 

https://dagsordener.guldborgsund.dk/vis?Referat-Socialudvalget-d.23-10-2024-kl.09.00&id=f3f1b70d-5769-47ab-83c1-65fed172cc08
https://dagsordener.guldborgsund.dk/vis?Referat-Socialudvalget-d.23-10-2024-kl.09.00&id=f3f1b70d-5769-47ab-83c1-65fed172cc08
https://dagsordener.guldborgsund.dk/vis?Referat-Socialudvalget-d.23-10-2024-kl.09.00&id=f3f1b70d-5769-47ab-83c1-65fed172cc08
https://dagsordener.guldborgsund.dk/vis?Referat-Socialudvalget-d.23-10-2024-kl.09.00&id=f3f1b70d-5769-47ab-83c1-65fed172cc08
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• Rikke Frederiksen tilrettelægger processen for arbejdsmødet d. 17. 

december. 

• Skriv til Rikke eller Sebastian ved spørgsmål. 

 

7. Budgetstatus – 5 minutter 

Sagsfremstilling: 

Formanden giver en budgetstatus i juni og december. 

Orientering: 

• Budgettet er taget til efterretning. 

• Der ønskes et tilrettet overblik for 2025 med de sidste poster fra 2024 til 

næste gang. 

 

8. Mødeplan og temaer 2025 – 10 minutter 

Sagsfremstilling: 

Handicaprådet gennemgår udkast til mødeplan og temaer for 2025. 

Drøftelse/beslutning: 

• Mødeplanen blev gennemgået og justeret. 

 

9. Teknik & Miljø besvarer spørgsmål vedrørende tilgængelighed - 10 

minutter 

Sagsfremstilling: 

Spørgsmål vedrørende tilgængelighed skal medlemmerne af Handicaprådet sende     

løbende til Chefkonsulent hos teknik & Miljø, Frederik Cordes, på mailadressen: 

fc@guldborgsund.dk. Han følger op på spørgsmålene på de efterfølgende møder i 

Handicaprådet. 

Indkomne spørgsmål: 

• Manglende tilgængelighed på teateret i Nykøbing Falster. 

Drøftelse: 

• Udsættes til næste gang. 

 

10. Eventuelt og punkter til næste gang – 5 minutter 

 

• Det ønskes at Handicaprådets dagsordener kommer på hjemmesiden. 

• Placering af private botilbud. Hvordan er processen til en godkendelse? Kan 

man som borger sige nej til at få en plads?  


